
Protokół Nr  XXXVII/2013 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 28 października 2013 roku 
 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych. Stwierdził iż obecnych jest 14 radnych co stanowi 
odpowiednie quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Na sekretarza obrad 
zaproponował radnego Stanisława Łazarskiego – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Odczytał wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad następujących 
projektów uchwał: 

1. Zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/246/2013 z dnia 24 maja 2013 roku 
w sprawie ustanowienia dopłaty dla właścicieli nieruchomości do opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

2. Uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego lub pożyczki 
zaciąganego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. 

3. Uchwała w sprawie udzielenia pożyczki dla SPEC. 
4. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXV/269/2013 z dnia 9 s8ierpnia 

2013 roku w sprawie udzielenia poręczenia kredytu długoterminowego, 
planowanego do zaciągnięcia przez SPEC w Sędziszowie . 

Poddał pod głosowanie wprowadzenie tych uchwał do porządku obrad po uchwale w 
sprawie zmian w budżecie. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Odczytał proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sędziszowa w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych . 
7. Sprawozdanie z realizacji zadań SPEC Sp. Z o.o. za 2012 rok. 
8. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 roku. 
9. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu i 

kierowników jednostek organizacyjnych zobowiązanych do ich złożenia za 
2012 rok. 

10. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w 
Sędziszowie za 2012 rok. 

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/2013 
w szkołach prowadzonych przez Gminę Sędziszów. 

12. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2013 – 2024. 
13. Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 



14. Zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/246/2013 z dnia 24 maja 2013 roku 
w sprawie ustanowienia dopłaty dla właścicieli nieruchomości do opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

15. Uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego lub pożyczki 
zaciąganego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. 

16. Uchwała w sprawie udzielenia pożyczki dla SPEC. 
17. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXV/269/2013 z dnia 9 sierpnia 

2013 roku w sprawie udzielenia poręczenia kredytu długoterminowego, 
planowanego do zaciągnięcia przez SPEC w Sędziszowie . 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wolne wnioski i dyskusja. 
20. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 4 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 5 
Burmistrz przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym. (materiał 
stanowi załącznik do protokołu). 
Ponadto poinformował iż będą rozstawiane na terenie miasta pojemniki na szkło, w 
przyszłości planujemy zakupić po 1 na każde sołectwo. 
Wystąpiliśmy do PKP o ostateczną decyzję w sprawie przekazania nam mieszkań, my 
nie mamy na tyle lokali socjalnych aby wszystkim z wyrokami dać taki lokal. 
Otrzymaliśmy zgodę na odstrzał  27 szt. bobrów. 
Radny S. Łazarski 
- pracownik PKP twierdzi, że są przygotowani do przekazania mieszkań dla gminy. 
Pan Burmistrz 
- inwestorem szerokopasmowego internetu jest firma prywatna, planują do końca 2014 
roku wykonać 200km sieci. 
Radny J. Strzelec 
- czytał Pan o cieku wodnym w Łowini co to jest. 
Pan Burmistrz 
- znajduje się on w ewidencji i pod Zarządem  ŚZMiUW, rozpoczęli prace nad jego 
odtworzeniem.  
Radny J. Strzelec 
- jest zgoda na odstrzał bobrów a kto odstrzeli dziki, które robią duże szkody w 
uprawach. 
Pan Burmistrz 
- właściciele gruntów mają prawo dochodzić o odszkodowania za zniszczenia przez 
sarny i dziki. 
Radny J. Strzelec 
- na jakiej długości będzie robiona ul. 1000 lecia żebyśmy wiedzieli jakie środki pójdą. 
Pan Burmistrz 
- od Dworcowej do końca osiedla. 



Radny N. Jawor 
- przedszkole z Pawłowic miało być przeniesione do Boleścic, co dalej w tej sprawie? 
Pan Burmistrz 
- Fundacja napisała bardzo dobry wniosek ale nie przeszedł, Świętokrzyskie Biuro 
Rozwoju Regionalnego nie oceniło go pozytywnie. 
Radny J. Strzelec 
- ile osób w Mstyczowie i Podsadku nie pozwoliło przejść z wodociągiem przez swoje 
działki bo mam takie przeczucie, że wodociągu w tej kadencji nie będzie. Kto był u 
tych ludzi i ile razy, chciałbym wiedzieć ile jest takich osób. 
Radny Z. Konieczny 
- jeśli dobrze pamiętam to Podsadek był projektowany i mieliśmy pozwolenie na 
budowę. 
Pan Burmistrz 
- nastąpiło wiele zmian, na odcinku 9km zgłosiło się 60 chętnych, po badaniu 
efektywności wodociąg wypadł z realizacji. Teraz jest możliwość wykonania ze 
środków z PROW, będzie możliwość połączenia z dwóch ujęć. 
Pani K. Pacholec 
- kilka osób nie zgodziło się ale poradziliśmy sobie. 
Radny J. Strzelec 
- to jak ostatecznie jest z wodociągiem w Mstyczowie? 
Pan Burmistrz 
- mamy zgodę Starostwa na umieszczenie w pasie drogowym,  jest opóźnienie z uwagi 
na to że wielu spadkobierców mieszka poza naszym terenem. Mam nadzieję, że ten 
wodociąg wykonamy. 
Radny D. Juszczyk 
- co z remontem wiaduktu na Przemysłowej? 
Pan Burmistrz 
- na dziś temat odłożono. 
Ad. 6 
Radny W. Tabor 
- po raz kolejny zgłaszam poszerzenie ul. Klimontowskiej, jest za wąska. 
Radny D. Juszczyk 
- na Przemysłowej na wjeździe do apteki ogromne dziury. 
Radny J. Strzelec 
- przypomniał interpelację z poprzedniej sesji o dowiezienia przyczepy kamienia 
k/Kralewskiego, 
- zaproponował ograniczenie prędkości do 40km/godz. 
- konieczne pasy przy szkole i barierka aby dzieci bezpiecznie mogły przejść, 
- robione są drogi po powodziowe a na Podlesiu była powódź, potrzebny jest odcinek 
rowu, powiat twierdzi że nie ma pieniędzy. Ziemię odebraliby mieszkańcy to czy to są 
aż tak duże koszty. Droga zrobiona a jak nie będzie rowu to po deszczu woda będzie 
płynąć drogą i ją zniszczy. 
Radny N. Jawor 
- zwrócił się do  radnych powiatowych o wyrównanie poboczy w Zielonkach bo 
zostały wypłukane przez wodę. 
Radna B. Wójcik 



- ulica Klimontowska była robiona w 2007 roku, nawierzchnia została zwężona. My 
tylko chcemy aby przywrócić stan sprzed 2007 roku. 
Radny J. Sroka 
- droga przez Tarnawę na odwodnieniu ktoś wstawił deskę i studzienka nie zbiera 
wody. 
Radny Z. Konieczny 
- podciąć gałęzie w kierunku p. Ostrowskiego, sprawdzić czy nie można całkiem 
wyciąć i doziarnić ten odcinek drogi. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- co z lampą przy ul. Sportowej, są ciągłe awarie i jest ciemno, ludzie chodzą na 
pociąg, 
- zwrócić się do Telekomunikacji – na Sosnowcu zerwana linka a druga wisi na 
wysokości 1,5m, 
- droga przez Sosnowiec wyrwane pobocza, popękany asfalt, 
- podciąć drzewa zwisające nad drogami. 
Pan Przewodniczący 
- zamontować korytka na odcinku od p. Kowalkowskiego do p. Baniaka, 
- przypominam również o pomalowaniu mostu w Rynku. 
Ad. 7 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań Rady Nadzorczej SPEC (materiał w 
załączeniu). 
Ad. 8 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła informację z realizacji budżetu za I półrocze 2013 roku, odczytała 
opinię RIO o realizacji budżetu. 
Ad. 9 
Pani Sekretarz 
- odczytała informację o analizie oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu i 
kierowników jednostek organizacyjnych. 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- odczytał informację o analizie oświadczeń majątkowych radnych za 2012 rok. 
Ad. 11  
Pan Przewodniczący 
Informacja o analizie oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w 
Sędziszowie za 2012 rok. 
Zapytał czy są pytania do przedstawionego materiału?  
Radny S. Łazarski 
- odnosząc się do tej informacji Gimnazjum kończy 99 osób a do naszego LO idzie 18, 
jest to zastanawiające dlaczego nasze dzieci idą gdzie indziej. Rada i Pan ratowaliśmy 
to LO, robiliśmy reklamę. U nas na 120 nauczycieli 80% ma stopień nauczyciela 
dyplomowanego a efekty jakie? Należałoby nie przyjąć takiej informacji ale pochylić 
się nad tym co się dzieje. Jest Komisja Oświaty powinna zająć się problemem. 
Radny D. Juszczyk 



- 3 lata temu wyniki egzaminów były dużo niższe, teraz jesteśmy powyżej średniej 
krajowej, sprawa naboru do LO to jest inny temat. 
Radny S. Łazarski 
- nie patrzmy na statystyki, uważam że rodzice są mądrzejsi i posyłają dzieci gdzie 
indziej. Mam porównanie z moimi wnukami. 
Radny J. Wiencek 
- Rzeczpospolita przedstawiła ranking szkół ponadgimnazjalnych, na dobre wyniki 
pracuje się bardzo długo. 
Pan Burmistrz 
- dopracowanie się pewnych umiejętności, pozycji, renomy jest trudne, na to pracuje 
się latami. W ostatnich latach poziom egzaminów w podstawówkach i gimnazjach jest 
coraz lepszy, ostatni rok pierwszy raz szkoły te osiągnęły wyniki powyżej średniej. 
Różnymi metodami to się osiąga. Przekonaliśmy większość dyrektorów aby 
wynagradzali za zaangażowanie i pracę, promowani są ludzie którzy oddają czas i 
serce. Młodzież tłumaczy się, że chce zmienić środowisko, skorzystać z nowych 
kierunków kształcenia. W zasadzie szkoły ponadgimnazjalne prowadzi Powiat, 
myśmy przejęli, ludzie mają pracę jest to wartość dodana. 
Radny M. Mentel 
- chciałbym aby do tych sprawozdań dołączać dane na z przestrzeni 5 lat o liczbie 
kończących nasze LO i osób które dostały się na studia dzienne jaki to jest %, aby to 
był jeden z punktów tego sprawozdania. 
Ad. 12 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę w sprawie zmian w WPF na lata 2013 2024, powinniśmy 
dopracować się jak największej nadwyżki operacyjnej, na dziś nie wiemy jaka będzie 
realizacja planów. 
Głosowanie 
12 głosów – za                  uchwała Nr XXXVII/284/2013 
Ad. 13 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 
Głosowanie 
12 głosów – za                 uchwała Nr XXXVII/285/2013 
Ad. 14 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr XXXIII/246/2013 z dnia 24 maja 
2013 roku w sprawie ustanowienia dopłaty dla właścicieli nieruchomości do opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
Okazało się, że dopłata przyznawana jest w formie decyzji i za każdym razem osoby te 
musiałyby płacić 10zł od każdej co ½ roku. Zmiana uchwały powoduje że będą tylko 
raz wnosić opłatę. 
Głosowanie 
13 głosów – za             uchwała Nr XXXVII/286/2013 
Ad. 15 
Pani Skarbnik 



- odczytała uchwałę  w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego lub pożyczki 
zaciąganego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. Ponieważ spłaciliśmy część 
zadłużenia musimy zmienić uchwałę i zapisać kwotę niższą, faktyczną jaką dajemy do 
konsolidacji. 
Głosowanie 
12 głosów – za            uchwała Nr XXXVII/287/2013 
Radny N. Jawor 
- zapytał dlaczego taka długa karencja? 
Pani Skarbnik 
- przy krótszej nie spełnimy wskaźników zadłużenia, ustawa o finansach publicznych 
wiąże ręce samorządom. Na szkoleniu podano nam przykład gminy, która nie ma 
zadłużenia a gdy wprowadzili do budżetu wolne środki posypały się wskaźniki. My 
wybraliśmy do konsolidacji tylko najdroższe kredyty. 
Ad. 16 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę w sprawie udzielenia pożyczki dla SPEC. Ponieważ poręczenie 
rzutuje na zadłużenie a pożyczka nie, dlatego chcemy wycofać się z poręczenia a dać 
pożyczkę. 
Głosowanie 
13 głosów – za        uchwała Nr XXXVII/288/2013 
Ad. 17 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę  w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXV/269/2013 z dnia 9 
sierpnia 2013 roku w sprawie udzielenia poręczenia kredytu długoterminowego, 
planowanego do zaciągnięcia przez SPEC w Sędziszowie . 
Głosowanie 
13 głosów – za              uchwała Nr XXXVII/289/2013 
Ad. 18 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
Jeśli chodzi o drogi to priorytetem jest dokończenie Sędziszów – Mierzawa. 
Pan W. Tabor – ulicę Klimontowską zgłosimy. 
Pan D. Juszczyk – wjazd do apteki przy Przemysłowej zgłosimy do naprawy. 
Pan J. Strzelec – na drogę do p. Kralewskiego dowieziono 3 zestawy kamienia, tam 
zostało jeszcze ok. 50m będzie to robione w 2014 roku, 
- zwrócimy się o rozważenie ograniczenia prędkości w Przełaju, 
- przejście dla pieszych na pewno nie w tym roku, 
- na Podlesiu zrobiliśmy ile się dało równiarką, na dziś woda odchodzi, tam jest do 
zrobienia ok. 300m rowu. Terenów po powodziowych jest dużo Białowieża również, 
skoro Powiat nie robi rowu przy powodziówce to nie wiem czy tam w tym roku 
zrobią. 
Radny J. Strzelec 
- posesje Dzidowskiego i Misiaka toną, gdyby puścić wodę z drugiej strony to woda 
odpływałaby. Według mnie budżet na drogi już jest skonsumowany. 
Pan Burmistrz 
- przy każdym wystąpieniu zwracamy się aby robić drogi łącznie z rowami. 



Staramy się od razu reagować na zgłoszenia jeśli chodzi o drogi powiatowe, wszystkie 
interpelacje zgłaszamy i staramy się aby systematycznie były realizowane. Uważam że 
duże pieniądze włożyliśmy w odtworzenie rowów, teraz tylko mieszkańcy muszą je 
utrzymywać. Jeszcze w tych priorytetach została droga Aleksandrów – Piołunka. 
Pan N. Jawor – w sprawie pobocza w Zielonkach wystąpimy do ZDP. 
Pan J. Sroka – wystąpimy o naprawę studzienki w Tarnawie. 
Pan Z. Konieczny – wydamy zgodę na wycinkę przy drodze w kierunku  
p. Ostrowskiego, 
- postaramy się załatać dziury na tym odcinku drogi. 
Pan Z. Adamski – zgłosimy do PKP awarię lampy. 
Radny S. Łazarski 
- w Sędziszowie nigdy nie było ociągania się z usuwaniem usterek, Pani Chyla mówi 
że nikt nie zgłaszał, gdyby było zgłoszenie zostałoby naprawione.  
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- gdy są zawieszone na słupie 2 lampy to kto zauważy że jedna nie świeci. Przy drodze 
od PGR świeci się każda lampa a ruch jest tam mniejszy. 
Pan Przewodniczący 
- od lat mówimy żeby wszystkie usterki zgłaszać bezpośrednio do p. Chyli. 
Pan Burmistrz 
- to jest teren kolejowy łącznie z drogą, zwrócę się do p. Barana o naprawę. 
c.d odpowiedzi: 
Pan Z. Adamski – wystąpimy do Telekomunikacji o naprawę i podwieszenie linek 
telefonicznych, 
- wystąpimy o naprawę poboczy przy drodze Sosnowiec, 
- podcinkę zwisających gałęzi przy Bąkowskiej wykonamy . 
Pan A. Mysiara – rozeznamy możliwość ułożenia korytek na wskazanym odcinku. 
Ad. 19 
Pan Przewodniczący 
- mieszkańcy pytają gdzie w kioskach czy sklepach można kupić widokówki 
Sędziszowa? 
Pani Sekretarz 
- mamy 5 rodzajów widokówek, są dostępne w punkcie informacyjnym przy wejściu 
do Urzędu ale nie ma większego zainteresowania, rozeznamy kto zechce przyjąć. 
- mamy problem z naszą gazetę, od kilku miesięcy prowadzimy rozmowy z Pocztą ale 
zmienił się właściciel i trudno się porozumieć. Wcześniej najwięcej numerów brali oni 
bo 150, w ogóle coraz mniej gazety ludzie kupują. 
Pan Burmistrz 
- jak będzie za darmo to będzie tak jak w Jędrzejowie biorą po kilka egzemplarzy a jak 
trzeba zapłacić złotówkę to się zastanawiają. 
Pani Sekretarz 
- za ostatnią kadencję na drogach powiatowych zostało dużo zrobione ale na 2014 rok 
jako najważniejsze zadanie jest dokończenie drogi Sędziszów – Mierzawa, 
mieszkańcy  długo na nią czekają. 
Radny J. Strzelec 
- zapytał ile kosztuje godzina pracy koparki? 
Dyrektor ZUK 



- 93zł za godzinę. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- droga w kierunku Rożnicy pęka k/Centrali i Bazy ZUK są dziury, woda podskórna 
niszczy asfalt, tam musi być zrobiony rowek odprowadzający wodę. 
- proponuję ustawić w Rożnicy znak ograniczenia prędkości. 
Radny W. Tabor 
- przy drodze od obwodnicy do nowego cmentarz znak „teren zabudowany” jest źle 
ustawiony, powinien być przestawiony. 
Radny J. Wiencek 
- ludzie dojeżdżający do pracy w SEFAKO proszą o zmianę czasu świecenia lamp 
ulicznych, kończą pracę o 2215 i jest ciemno, proszą o późniejsze gaszenie oświetlenia. 
Pan Burmistrz 
- proponuję do 2240 . 
Radna B. Wójcik 
- zapytała czy planowana jest podcinka nowych drzewek celem ich uformowania? 
Pan Burmistrz 
- ustalimy kiedy najlepiej to zrobić. 
Ad. 20 
Przewodniczący zamknął obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
 

Na tym protokół zakończono 
 
Protokołował                                           Sekretarz                                 Przewodniczył 
 


